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Hivatala II. emelet 61. sz. tárgyalójában a Közművelődési és Oktatási Bizottság nyílt ülésén

Jelen vannak: Vasvári László

Czinke Sára

Wintermantel Zsolt 168kor érkezett

Pajor Tibor

Altfatter Adalbert 168!kor érkezett

Szécsi Péter Pál

Téglás Papp Richárd

Gonda Pálné

Bernáth Márta

Verebes Viktória

Bedő Katalin alpolgármester

Czigler László alpolgármester

Dr. Piros Judit titkárságvezető

Dr. Szentes Kinga aljegyző

Kormányosné Tóth Mária kabinetvezető

Dr. Bognár Ildikó jogi előadó

Palánkay Patrícia osztályvezető 168$kor elment
Vesza Erzsébet osztályvezető

Bauer Béla képviselő 168kor érkezett

Vasvári László elnök úr 16 órakor megnyitja az ülést.

Vasvári László elnök: Tisztelettel köszönti a Bizottság tagjait, majd tájékoztatja őket, hogy a
jegyzőkönyv állandó hitelesítője Szécsi Péter Pál. Megállapítja, hogy a Bizottság 8 fővel
határozatképes. Tájékoztatja a Bizottság tagjait, hogy az Egyebek napirendi pontban lesz egy
előterjesztés, egy helyszíni kiosztású anyag, amit a Bizottság tagjai az ülés kezdetén megkaptak.
Ezután szavazásra bocsátja a napirendet.

1/2025. (I. 28.) KOB határozat fi
Budapest Főváros IV. kerület Újpest Onkormányzata Képviselő-testületének Közművelődési és
Oktatási Bizottsága úgy dönt, hogy jelen ülésén az alábbi napirendi pontokat tárgyalja:
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Nyílt ülésre javasolt

1. Javaslat az Újpesti Nyár Óvoda és az Újpesti Virág Óvoda igazgatói pályázati kiírására
Előterjesztő: Bedő Katalin alpolgármester

2. Döntés az Újpest Gyermekeiért Jótékonysági Alap 2024. évi felhasználásáról szóló
beszámoló elfogadására vonatkozó javaslatról
Előterjesztő: Bedő Katalin alpolgármester

3. Döntés a 2025/2026-os nevelési évre történő óvodai beiratkozás időpontjára, valamint a
Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata fenntartásában működő óvodák
átszervezési eljárása megindítására vonatkozó javaslatról
Előterjesztő: Bedő Katalin alpolgármester

4. Javaslat Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata Képviselő-testületének
96/2024.(III.21.) határozata módosításának elfogadására
Előterjesztő: Bedő Katalin alpolgármester

5. Egyebek

Szavazás eredménye: 8 igennel elfogadva (egyhangú)

Altfatter Adalbert 168!kor megérkezik.

1. Javaslat az Újpesti Nyár Óvoda és az Újpesti Virág Óvoda igazgatói pályázati kiírására

Vasvári László elnök: Ismerteti az előterjesztés tárgyát. Megköszöni a két igazgató hosszú és
nagyszerű munkáját. Megkérdezi, hogy van-e hozzászólás, kérdés?

Bedő Katalin: Szeretné kiegészíteni az előterjesztést. Palatinus Ildikó az Újpesti Virág Óvoda
vezetője, nagyon szépen vezette az óvodát. Ő az óvodák munkaközösségének a vezetője is volt,
mely tisztséget át fogja majd adni egy másik intézményvezetőnek. Ezt a külön munkáját a testületi
ülésen is szeretné majd megköszönni neki.

Vasvári László elnök: Mégegyszer megköszöni a két vezető eddi gi munkáját és további sok sikert
kíván. Ezt követően megkérdezi, hogy van-e még valakinek kérdése, hozzászólása? Mivel további
kérdés, hozzászólás nincs, ezért felteszi szavazásra a kettő határozati javaslatot.

2/2025. (I. 28.) KOB határozat

Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata Képviselő-testületének Közművelődési és
Oktatási Bizottsága úgy dönt, hogy — az 1. számú melléklet szerinti tartalommal — javasolja a
Képviselő-testületnek az Újpesti Nyár Óvodába (székhelye: 1042 Budapest, Nyár utca 14.; OM
azonosító: 034305; adószám: 16907243-1-14) igazgatói megbízásra vonatkozó nyilvános pályázat
kiírását.

Felelős: Polgármester a feladatkörrel rendelkező alpolgármester útján
Határidő: 2025. február 28.

Szavazás eredménye: 9 igennel elfogadva (egyhangú)
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3/2025. (I. 28.) KOB határozat

Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata Képviselő-testületének Közművelődési és
Oktatási Bizottsága úgy dönt, hogy — a 2. számú melléklet szerinti tartalommal — javasolja a
Képviselő-testületnek az Újpesti Virág Óvodába (székhelye: 1045 Budapest, Virág utca 30.; OM
azonosító: 034310; adószám: 18138980-1-41) i gazgatói megbízásra vonatkozó nyilvános pályázat
kiírását.

Felelős: Polgármester a feladatkörrel rendelkező alpolgármester útján
Határidő: 2025. február 28.

Szavazás eredménye: 9 igennel elfogadva (egyhangú)

2. Döntés az Újpest Gyermekeiért Jótékonysági Alap 2024. évi felhasználásáról szóló beszámoló
elfogadására vonatkozó javaslatról

Vasvári László elnök: Ismerteti az előterjesztés tárgyát. Megkérdezi, hogy előterjesztő kívánja-e
kiegészíteni az előterjesztést.

Bedő Katalin: Elmondja, hogy az Alapot 2020-ban hozták létre, ez az előterjesztésben is szerepel.
Annyit mondana el még háttérinformációként, amit Czinke Sára képviselő asszony is elmondott
már korábban, hogy amikor létrejött az Alap, abban az időben működött a kupakgyűjtési akció,
ebből származott az Alap bevétele. Sajnos ezt a rendszert már eltörölték, más befizetés pedig nem
történt. Így egyetlen egy olyan tétel van, amikor egy kislányt úgy tudtak támogatni, hogy ezt a
kulturális alap támogatásából tették át. Egyébként ebből (Újpest Gyermekeiért J ótékonysági Alap)
valósult meg korábban a Káposztási Nagycsaládosok karácsonyi támogatása is. Valahonnan jó
lenne bevételt generálni, erre vonatkozóan kér, vár a bizottság tagjaitól ötleteket. Szívesen vesz
bármilyen javaslatot.

Czinke Sára: Máris lenne egy javaslata. Most az üvegvisszaváltás működik, mi lenne, ha a
számlaszámhoz hozzá rendelnének egy OR kódot és azt meghirdetnénk az újpesti lakosság
körében, hogy ezzel ők ezt a jótékonysági alapot támogatnák. Nem nagy összeg, de sok kicsi sokra
megy.

Bedő Katalin: Köszöni szépen, mert valóban, ezt az ötletet más szervezetek is használják,
úgyhogy körbejárják ezt a kérdést jogilag, hogy működhetne.

Vasvári László elnök: Megkérdezi, hogy van-e még valakinek kérdése, hozzászólása? Mivel
további kérdés, hozzászólás nincs, ezért felteszi szavazásra a határozati javaslatot.

4/2025. (I. 28.) KOB határozat

Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata Képviselő-testületének Közművelődési és
Oktatási Bizottsága - az Újpest Gyermekeiért J ótékonysági Alap létrehozásáról és felhasználásáról
szóló 38/2020. (X. 30.) önkormányzati rendelet 8. § (4) bekezdése szerinti jogkörében eljárva - az
Újpest Gyermekeiért Jótékonysági Alap 2024. évi felhasználásáról szóló beszámolóját az
előterjesztésben foglaltak alapján - a 2024. évi támogatási összeggel történő hiánytalan elszámolás
esetén - 15851 Ft összegű záróegyenleggel javasolja Budapest Főváros IV. kerület Újpest
Önkormányzata Képviselő-testületének elfogadni.

Felelős: polgármester a feladatkörrel rendelkező alpolgármester útján
Határidő: azonnal
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Szavazás eredménye: 9 igennel elfogadva (egyhangú)

3. Döntés a 2025/2026-os nevelési évre történő óvodai beiratkozás időpontjára, valamint a
Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata fenntartásában működő óvodák átszervezési
eljárása megindítására vonatkozó javaslatról

Vasvári László elnök: Ismerteti az előterjesztés tárgyát. Megkérdezi, hogy előterjesztő kívánja-e
kiegészíteni az előterjesztést.

Bedő Katalin: Ez a napirendi pont kettő pontból áll. A beiratkozásról szóló a könnyebb része, az
EMMI rendelet meghatározza, hogy mikor kell a beiratkozást eszközölni. Mi az április 22-e és 25-
e közötti időszakot javasoljuk. Van az előterjesztésben egy átszervezésről szóló javaslat is.
Megfordítaná a helyzetet, mivel mindenki elolvasta az előterjesztést, ami pontos leírja a helyzetet
számokkal is alátámasztva, a kollégák táblázatot is tettek bele, így először inkább a kérdéseket
meghallgatná, és utána ezekre válaszolna. Hiszen nagyon sok adat van nála, de nem biztos, hogy
mindre kíváncsi a kedves Bizottság.

Vasvári László elnök: Ez 3 óvodát érintene, a Liget Óvodát, az Ambrus Óvodát és az Aradi
Ovodát, ezek az óvodák beköltöznek a központi óvodába.

Pajor Tibor: Végülis akárhogy nézzük, arról van szó, hogy 3 óvodát bezárnánk, melyek régen
önálló óvodák voltak. Az Aradi Óvodánál úgy látja, hogy az összevonás után a gyerekekkel a fő
úton át kellene menni az óvodába menet. A Liget Óvoda esetében tényleg közel van egymáshoz a
két óvoda. Ez azonban az Aradi Óvoda esetében problémát okoz. A másik kérdése az lenne, hogy
van-e az Önkormányzatnak valamilyen terve az épületekkel. Volt például Újpesten a
Lepkemúzeum, hogy tervezik-e esetleg, ha már felszabadul 3 épület, ezeket valamilyen kulturális
célra felhasználni. Pl. megkeresni a Lepkemúzeum tulajdonosát. Azt nem szeretné, ha az óvodák
felszámolásával 3 lakóparkot látna helyettük.

Czinke Sára: Szeretne Pajor Tibor felvetésére reagálni. 2 gyermeke van, de soha nem engedte
őket egyedül óvodába, és több főúton mentek keresztül, tehát ez nem olyan jó indok. Az a
bölcsőde, ahová gyermekei jártak bezárt és az épület a városüzemeltetésnek lett irodahelyisége és
most örömmel látja, hogy az épület újra bölcsődeként funkcionál. A gyereklétszám olyan
ingadozó, hogy nem lehet, hogy 10 gyermek miatt fenntartsunk épületeket, ez pontosan le van írva
az előterjesztésben. Ha csak azt végiggondoljuk, hogy a fűtés, villany, személyzet fenntartása
mennyibe kerül. Kell intézményvezető helyettes, gyógypedagógus, stb., azt gondolja, hogy ez a
kevésbé fájó megoldás, ha beköltöznek az anyaintézménybe. Sajnos fogy a magyar.

Bedő Katalin: Szeretne válaszolni az iménti felvetésekre. Tegyük tisztába: az Újpesti Aradi
Óvodáról, a Királykerti Tagóvodáról és az Ambrus Óvodáról van szó, ahová beköltöznének. Két
esteben tagóvoda költözik az anyaintézménybe, egy esetben a Liget Óvodánál a Királykerti
tagóvodába költözik az anyaintézmény. Majdnem féléves előkészület előzte meg ennek a
javaslatnak az előterjesztését. Már évek óta figyeljük a számokat, kezdve a KSH adatokkal. Muszáj
látni a számokat, hogy a népesség szám 1096-kal csökkent, Újpest nyilván követte ezt a trendet.
Ha Magyarországot nézzük, 2009-től 2024-ig a születés számoknál 8,8390-os csökkenés volt az
arány. 2022-ben volt egy népszámlálás, az közel 1096-os csökkenést mutat, ami Újpestre is
kivetíthető. Újpesten 14 óvoda van, tagóvodákkal együtt 20 helyen működik óvoda. Ha azt nézzük,
hogy hány gyermek jár most óvodába. Mondok egy hasonlatot, 9 bölcsőde működik ma Újpesten,
ahol 8394-os a kihasználtság, és vegyük mellé, hogy 20 óvoda működik. Tehát ezt így le lehet
vetíteni, láthatjuk, hogy az óvodák kihasználtsága évről évre csökken. Ma az óvodai ellátó rendszer
140 csoportot működtethetne, ehhez képest 119 működik. Eddig az évek során úgy tudtuk áthidalni
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ezeket a nehézségeket, hogy csoportokat szüneteltettünk évről évre. De muszáj volt elgondolkodni
azon, hogyan racionalizálhatnánk fájdalommentesen és úgy, hogy sem a dolgozók, sem a szülők,
sem a gyerekek gyakorlatilag negatív hatást ne érezzenek. 2024 szeptemberében tartottunk egy
értekezletet az intézményvezetőkkel, és ott gyakorlatilag megalakult egy munkacsoport, akikkel
elkezdtünk erről a helyzetről beszélgetni és megnézni a számokat. Ez a munkacsoport 2024
novemberében újra ülésezett, ahol kirajzolódott, hogy kihasználtságát tekintve 3 olyan
intézményünk van, ami leginkább kihasználatlan. Ott gyakorlatilag a vezetők tettek javaslatot,
hogy kezdjünk el beszélni arról, hogy költözéssel hogyan tudnánk ezt a problémát megoldani. Ha
most végigvesszük az ovikat, kezdjük az Aradi-Pozsonyi viszonylattal. A Pozsonyi Tagóvoda 3
csoportszobával rendelkezik, az egyikben EGYMI-s csoport működik, erről többször beszéltünk
már, ez a nem integrálhatóan nevelhető gyermekek csoportja. Több intézményünkben is
indítottunk ilyen csoportot. Sajnos ez a tendencia, hogy ez sem elég, annyi ilyen problémás
gyermek van, nem csak Újpesten, ez is országos tendencia, ezzel foglalkoznunk kell. Minden
évben indítunk EGYMI-s csoportot, mostmár több éve. Tehát ott van másik két csoport és az Aradi
Óvodában pont két üres csoportszoba van. Tehát gyakorlatilag egy költözéssel ez a két csoport
átmegy a másik két csoportszobába, amit az Önkormányzat egyébként gyönyörűen fel fog újítani.
Szeptembertől már ott kezdenek a gyerekek, nyári költözéssel. Ez 25-26 gyermeket érint, hiszen a
nagycsoportosok elballagnak. A szülőnek van mérlegelési lehetősége. De mivel a dajka, az
óvodapedagógus, a többi gyermek marad, akkor azt hiszem olyan nagy változás nem lesz a
létszámban.

A Liget Óvoda 6 csoportos, jelenleg csak kettő csoport működik. Itt a számok magukért beszélnek,
4 csoportszobája teljesen üres. A Királykerti Tagóvoda be tudja fogadni azta 11 gyermeket, akik
a ballagások után ott maradnak. Most képzeljünk el 11 gyermeket egy nagy épületben. Ez nem
tesz jót a gyerekeknek sem, hogy mindig átviszik a másik óvodába programokra, hogy nem egy
nyüzsgő óvodában szocializálódik. Körbejártuk ezt a témát, szakértővel is beszélgettünk. Itt a két
épület 4 perc sétára van egymástól. Az előző esteben, a Pozsonyinál is ez 6 perc és a harmadik
óvodánál is kb. ugyanennyi. Tehát ilyen távolságokról beszélünk. Ez a 2025. évi átszervezésnek a
terve, és egy pedig a 2026-os évben valósulna meg, de arra gondoltunk, hogy jobb ezt már most
behozni a bizottság elé. A Vörösmarty Tagóvodában 5 csoportszobában két csoport működik, és
itt is van egy EGYMI-s csoport Ebből a két csoportból várhatóan elballagnak a gyerekek. Tehát
már nem lesz óvodáskorú az épületben. Az óvoda székhelye a következő nevelési évre a
beiratkozókat tudja fogadni.

Nagyon fontos elmondani mindhárom átszervezés esetében, hogy nem kell elküldenünk senkit. Ez
válasz mind a pedagógushiányra, mind a gondnok hiányra, mind a konyhás hiányra. A gyermekek
ilyen szempontból nem fognak negatív hatást érezni, a szülők sem. Nyilván az a terve a
fenntartónak, hogy a megspórolt pénzt majd visszaforgatja a már meglévő intézményekbe, a
szakmai programokra, a pedagógusok képzésesre. Azt is megvizsgáltuk, hogy ez kb. 30-35
családot érintene. Mi múlt héten osztályvezető asszonnyal és kollegánkkal végigjártuk mindhárom
óvodát. Nem volt olyan dolgozó, akivel ne beszéltünk volna. A tájékoztatás előzetesen megtörtént.
Nyilván a Képviselő-testület hozza meg a döntést, de azt gondoltuk, hogy humánusabb, ha
személyesen tájékoztatjuk őket. A kérdéseikre megnyugtató választ tudtunk adni a jövőjükkel
kapcsolatban. Van egy olyan táblázat is, hogy gyakorlatilag ez annak az intézménynek, ahová
beköltöznek, nekik is nagyon jól fogja a statisztikájukat javítani. Hiszen van közöttük is olyan
intézmény, aminek a kihasználtsága 60 99 körül mozog. Azzal, hogy beköltöznek, ezzel javítják
az átlagot. A lényeg, hogy mindenkit tájékoztattunk, mindenki kérdésére válaszoltunk. Nyilván
voltak érzelmek, ezt sem lehet kihagyni, voltak olyan kollégák, akik 35 éve dolgoznak az
épületben, de próbáltuk őket megnyugtatni, hogy nagyon befogadó intézménybe kerülnek, és
igyekszünk mindenben a segítségükre lenni. Még az EGYMI-ről egy pár szót beszéljünk, hiszen
felmerült az épületeknek a sorsa. Hadd mondjam el, hogy lekértük a Gazdasági Intézmény adatait,
és ez mintegy 190 millió Ft-os megtakarítást jelent a városnak, ez a karbantartás, a korszerűsítés,
udvarfelújítás, dologi kiadások stb. És akkor az EGYMI-ről: nem titok az, hogy nagyon szeretnénk
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egy EGYMI-s óvodát, hiszen működik iskola is a kerületben. Már erről nagyvonalakban atankerülettel is beszéltünk.

Wintermantel Zsolt 16$3kor megérkezik.
Ebből a 3 épületből egyet biztosan EGYMI-s óvodának szeretnénk majd a jövőben. A másikkettőnek a sorsáról: ezek az adatok a jelenlegei adatokat tükrözik, és talán bízhatunk abban, hogy
majd egyszer ez nem így lesz, ahogy most van. Tehát ha szükség van rá, ezeket újra tudjuk nyitni
óvodaként. Addig is visszakerül a vagyonkezelőnek a portfóliójába, és lehetőségei szerint
valószínűleg bérbe fogja adni, hogy ne üresen álljon. De erről pontosabbat most nem tudok
mondani.

Vasvári László elnök: Megköszöni alpolgármester asszonynak a nagyon részletes tájékoztatót.

Altfatter Adalbert: Csak egy mondatot szeretne hozzáfűzni: az Ambrus Óvoda az ő körzetét
érinti, és nem titok, hogy nagyon szereti azt az óvodát. De el kell fogadni, hogy ez a helyzet, kevés
gyermek van.

Vasvári László elnök: Megkérdezi, hogy van-e még valakinek kérdése, hozzászólása? Mivel
további kérdés, hozzászólás nincs, ezért felteszi szavazásra külön-külön a két határozati javaslatot.

5/2025. (I. 28.) KOB határozat

Budapest Főváros IV. kerület Ujpest Önkormányzata Képviselő-testületének Közművelődési és
Oktatási Bizottsága az előterjesztésben foglaltakat megtárgyalta, és javasolja Budapest FővárosIV. kerület Újpest Önkormányzata Képviselő-testületének, hogy

a) a fenntartásában működő óvodák 2025/2026-os nevelési évre történő beiratkozásának
időpontját 2025. április 22. és 2025. április 25. közötti időpontban határozza meg;

b) kérje fel a polgármestert, hogy a 2025/2026-os nevelési évre történő óvodai jogviszony
létesítésével összefüggő eljárásról a beiratkozás első határnapját megelőzően legalább
harminc nappal az EMMI rendelet 20. § (1a) bekezdésének megfelelő tartalmú hirdetményt
tegyen közzé az önkormányzati honlapon, illetve ezt kezdeményezze a fenntartásában
működő óvodák honlapján

Felelős: polgármester a feladatkörrel rendelkező alpolgármester útján
Határidő: azonnal

Szavazás eredménye: 10 igennel elfogadva (egyhangú)

6/2025. (I. 28.) KOB határozat

Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata Képviselő-testületének Közművelődési és
Oktatási Bizottsága az előterjesztésben foglaltakat megtárgyalta, és javasolja Budapest FővárosIV. kerület Újpest Önkormányzata Képviselő-testületének, hogy az Újpesti Aradi Óvoda Pozsonyi
Tagóvodája (telephely: 1043 Budapest, Mártírok u. 1.) és az Újpesti Liget Óvoda (székhely: 1041
Budapest, Rózsaliget köz 1.) épületében működő csoportok 2025. szeptember 1. napjától, illetveaz Újpesti Ambrus Óvoda Vörösmarty Tagóvodája (telephely: 1047 Budapest, Vörösmarty M. u.
14.) épületében működő csoportok 2026. szeptember 1. napjától más óvodai épületben történő
elhelyezésével kapcsolatban

a) átszervezési eljárást indítson;
b) kérje fel a polgármestert a nemzeti köznevelésről szóló 2011. évi CXC. törvény 83. § (8)-

(4) bekezdése, valamint (5) bekezdése szerinti véleményezési eljárás lefolytatására és az
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érintett intézmények Alapító Okiratainak és felvételi körzethatár módosításának
előkészítésére.

Felelős: polgármester a feladatkörrel rendelkező alpolgármester útján
Határidő: azonnal

Szavazás eredménye: 9 igennel és 1 tartózkodással elfogadva

4. Javaslat Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata Képviselő-testületének
96/2024.(III.21.) határozata módosításának elfogadására

Vasvári László elnök: Ismerteti az előterjesztés tárgyát. Megkérdezi, hogy van-e hozzászólás,
kérdés?

Bedő Katalin: Szeretné kiegészíteni az előterjesztést. Egy kicsit hányatott sorsú szoborról van
szó. 2023 óta húzódó projektről beszélünk, akkor került elnevezésre a park, akkor hagyta jóvá a
Fővárosi Közgyűlés. Ezzel együtt volt egy újpesti Képviselő-testületi döntésünk, miszerint le van
írva, hogy milyen paraméterekkel egy emlékművet is fogunk emelni. Az eredeti terveket nem
tudtuk végrehajtani. Ez még az előző ciklusban indult, a körzet képviselője, Perneczky László
kezdeményezte, hogy legyen az ő körzetében egy ilyen szobor. Ő talált is erre egy
szobrászművészt, aki végül nem vállalta az elkészítést. Utána rám szállt ennek a megvalósítása, és
én is kerestem egy szobrászt, de tulajdonképpen valahogy úgy alakult, hogy ő sem vállalta. Itt
mindig az a probléma, hogy valaki kitalál valamit, aztán jön egy másik szobrász, aki nem fogja
megcsinálni a másik művész által kitalált szobrot. Ő tervezett egy újat, de utána ugye már
szeptembert írtunk, vagy októbert, amikor mondta, hogy ő mégsem tudja ezt elvállalni. Végülis a
családdal is egyeztettünk egyébként folyamatosan, ami szintén nehéz volt, mert külföldön él a fél
család. Végül megtaláltuk Tóth Dávid szobrászt, aki már több szobrot is készített Újpestnek.
Szerettem volna ezt a kultúra napján átadni. Meg tudtunk vele állapodni, de ő nem azt szerette
volna, ami az eredeti terv volt, hanem jött egy önálló tervvel, amit leírt ez az előterjesztés. A
családdal való egyeztetés során kiderült, hogy még szeretnének egy üvegtáblát is, ami az
önéletrajzát és egy mesét is tartalmaz. Ezt összefoglalva sem a költségbe nem tudtuk mindezt
beleszorítani, meg kijelentettük, hogy egy sokkal méltóbb szobrot fog kapni Karig Sára az eredeti
tervhez képest. Azt gondolom, ezt meg is érdemli, ez sokkal átgondoltabb. Itt nemcsak a mesével
kapcsolatos életútját, hanem neki volt egy sokkal komolyabb, a Gulágot megjárt életútja, és ezt
valahogy tudta ötvözni a mostani művész úr. Mostmár tényleg nagyon méltó és szép emlékműve
lesz Karig Sárának, ami viszont pénzügyi vonatkozásban nem felel meg a Képviselő-testület
eredeti határozatának. Szóval ez a módosítás nem szól másról, minthogy más szobor kerül oda,
más művész által megálmodott szobor, kiegészülve az információs táblával, a költsége is
megnövekedett. Megköszönöm, ha ezt a módosítást elfo gadásra javasolja a Bizottság.

Vasvári László elnök: Megkérdezi, hogy van-e még valakinek kérdése, hozzászólása? Mivel
további kérdés, hozzászólás nincs, ezért felteszi szavazásra a határozati javaslatot.

7/2025. (I. 28.) KOB határozat

Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata Képviselő-testületének Közművelődési és
Oktatási Bizottsága úgy dönt, hogy a Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata
Képviselő-testületének a 96/2024. (III. 21.) számú határozat IV. pontját úgy javasolja módosítani,
hogy a Képviselő-testület az emlékparkban egy Karig Sárát ábrázoló bronzszobor állításáról
határozzon, mellette egy üveg információs tábla elhelyezésével, amely információs táblán Karig
Sára életrajza és egy mese kerülne megjelenítésre. Az ezen művek elkészítésével és felállításával
kapcsolatos kiadásokhoz legfeljebb bruttó 10000 000 Ft keretösszeget biztosít, és felkéri a
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Polgármestert, hogy az előirányzatot a Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata
Képviselő-testületének 2025. évi költségvetési rendeletébe terveztesse be.

Felelős: polgármester a feladatkörrel rendelkező alpolgármester útján
Határidő: azonnal

Szavazás eredménye: 10 igennel elfogadva (egyhangú)

5. Egyebek

Vasvári László elnök: Itt van egy helyszíni kiosztású anyag és át is adja a szót Czigler László
alpolgármester úrnak, hogy kiegészíthesse az előterjesztést.

Czigler László: Biztos ismeretes Önök előtt, hogy az Önkormányzat évről évre támogatja a
nemzetiségi önkormányzatokat. A német nemzetiségi önkormányzat tavalyi évben a KOB javaslat
alapján 2,7 millió forintot kapott különféle programok szervezésére. Ebből a szüreti bál nem került
megrendezésre. és az elnök asszony a múlt héten azt kérte, hogy szeretnék a sváb farsangot
megtartani. Ez február 15-én lesz. Ez nagyon színvonalas rendezvény évről évre. A fennmaradt
200.000 Ft-ot szeretnék erre a rendezvényre felhasználni. Kérem a Bizottságot, hogy az
előterjesztést támogassák.

Vasvári László elnök: Megkérdezi, hogy van-e még valakinek kérdése, hozzászólása? Mivel
további kérdés, hozzászólás nincs, ezért felteszi szavazásra a határozati javaslatot.

8/2025. (I. 28.) KOB határozat

Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata Képviselő-testületének Közművelődési és
Oktatási Bizottsága az Újpesti Német Nemzetiségi Önkormányzat 2025. január 22. napján
benyújtott kérelmét megtárgyalta és úgy dönt, hogy

a) a 31/2024. (IV. 23.) határozatával az Újpesti Nemzetiségi Önkormányzat részére az Ö) jelű
pályázat tekintetében megállapított 200 000 Ft összegű támogatást a támogatott a 2025-
ben megrendezésre kerülő Sváb farsangi bál megrendezésére fordíthatja;

b) felhatalmazza a polgármestert, hogy a jelen határozata szerinti Pénzeszköz-átadási
Megállapodás módosítását aláírja és a szükséges intézkedések megtegye.

Felelős: polgármester a feladatkörrel rendelkező alpolgármester útján
Határidő: a) pont vonatkozásában: azonnal

b) pont vonatkozásában: 2025. február 15.

Szavazás eredménye: 10 igennel elfogadva (egyhangú)

Vasvári László elnök: Megkérdezi, hogy van-e az Egyebek pontban még bárkinek bármilyen
hozzászólnivalója.

Czinke Sára: Megragadná az alkalmat, hogy itt van Czigler László alpolgármester úr, hogy
megkérdezze, mikor lesz ebben az évben kiírva a nemzetiségek számára a pályázat.
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Czigler László: Kb. március elején. Terveink szerint az áprilisi KOB-ra lenne előterjesztve.

Wintermatel Zsolt: Szeretne ő is egy új szobrot állítani. 2020 óta az Eszterházy parkból eltűnt a
dísztábla, a kettőből az egyik. Úgy gondolja, hogy 5 év után illene helyreállítani, Próbált levelezni
az illetékes osztályvezető úrral, Turóczi Andrással, de 5 év alatt egy tábla pótlását nem tudták
megoldani.

Bedő Katalin: Ezt rövid úton megoldjuk.

Vasvári László elnök: Megkérdezi, hogy van-e az Egyebek pontban még bárkinek bármilyen
hozzászólnivalója.

Senkinek nincs hozzászólnivalója,

1755 órakor Vasvári László elnök az ülést berekeszti és ezzel az ülés véget ér.

Kmtf.

pl fh
juli Und he

Szécsi Péter Pál Vasvári László
jegyzőkönyv hitelesítő elnök

gés tan Aga ata —
Sándorné Bózendorf Beáta

Jegyzőkönyvvezető
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